
Elköszönt a vakáció
Búcsút int a tarka nyár,

Osztályajtónk sarkig tárva,
Tanulóit újra várja már.72 nap pihenő után újramegszólalt iskolánkban acsengő, gyermekzaj verte fel anyári szünet után augusztus31-én iskolánk udvarát, je-lezve: eltelt a nyár, ismét kez-dődik egy új tanév.Gergely Zoltán polgármes-ter köszöntőjében elmondta,hogy mennyire fontosnaktartja a tanulást, és kérte adiákokat, hogy vegyék ko-molyan, hiszen az iskolábanszerzett ismeretek egyéletre elkísérik őket. A városfontosnak tartja a tanulást, atudás megszerzését, ezérttámogatják az iskolai ren-dezvényeket, segítik az ok-tató munkát. Elmondta,hogy e tanévben tanulón-ként 6.000,- forintot ad azÖnkormányzat a gyerekektanulmányi kirándulására.Az elmúlt évben kedvezővisszajelzés érkezett e támo-gatási formára és így meg-

emelték az összeget, hogyminden tanuló eljuthassonhazánk egy-egy szép tájára.Köszöntőjében elmondta,hogy a nyár folyamán kezd-tek hozzá a Szent Vince útonaz ebédlő felújításához –mely 9 millió forint –, mivelaz étkeztetés az Önkormány-zat feladata, ez a korszerűebédlő hamarosan átadásrakerül. Továbbá elmondta

Gergely Zoltán, hogy megvá-sároltak két ingatlant, így aKöztársaság téri iskola ud-vara nagyobb lesz. Továbbrais várják a gyerekeket astrandra, melyet térítés nél-kül vehetnek birtokukba és etanévtől a gyerekek rendel-kezésére áll a műfüves pálya.Kérte, hogy minél több test-nevelés órát és szabadidőttöltsenek el a gyerekek e két

helyen. Befejezésként jó ta-nulást kívánt a tanévre éskérte, hogy gyarapodjanaktudásban.Zsemberi Zoltán, a Jászbe-rényi Tankerület igazgatójaelsőként köszöntötte az újintézményvezetőt, Bobák Ti-bornét, és jó munkát kívántneki. Köszöntőjében el-mondta, amennyiben a bea-dott pályázat kedvező elbírá-lású lesz, a Szent Vince úti is-kola teljesen megújul. Meg-köszönte az Önkormányzattámogatását és sok sikert,kitartást kívánt a vezetés-nek, tanároknak és diákok-nak egyaránt.Bobák Tiborné intézmény-vezető köszöntőjében el-mondta, hogy régen a ma-gyar falvakban ősszel az em-berek rendet raktak a házak-ban, kijavították a hibákat afalakon, és így várták a telet.A hosszú estéken lepörget-ték magukban az elmúlt hó-napokat, hogy mit tettek jól,és hogy mit fognak másképptenni a jövő esztendőben.
Folytatás a 6. oldalon.
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CSENGŐSZÓ

Nyárelő a május, amikortól minden lehet, egy nyáron át, ami-kor a természet kiteljesedését ez az évszak jelenti, s nyilván,ha a természettel együtt lüktet az ember, ő is így gondolja. Mostkell megélni az örömet, szépet, amire a természet leginkábbilyenkor késztet, egészen szeptemberig, a nyárutóig, amikormár a színesedő falevelek a megnyugvást sugallják. Míg a forrónyár táplálja  a fellángoló érzelmeket, elmúltukkal a visszafo-gott szeptember segíti az elfogadást, de ha az ember ezen túl-jut, s nem érzi az évszakok múlását, az leginkább az örök sze-relem szerkezeteként réved fel bennünk.Juszt Judit májusi számunkban az örök szerelem érzetét su-gallta nekünk, amikor 50 évesen emlékezett 27 éve halott sze-relmére, Görbe Jánosra, aki akkor volt 50 éves, amikor ő 16.A májusi számban írtam, hogy szerelmük történetét júniusiszámunkban olvashatják. Azonban amikor az örök szerelmetcsak az egyik fél képviselheti, éltetheti, Judit megtette, hogy 60évesen is emlékezett rá, s hogy hogyan, azt most olvashatják,Görbe János halálának 50.évfordulójába érve, hogy majd ezt kö-vetően a művész születésének 105. évében, vagyis még ebbenaz évben szerelmi történetük is megjelenjen.                    –  and  –

„Tizenhat voltam, János ötven. Megtetszettem neki, én pedig
örömmel fogadtam érdeklődését. Nem szerettem a szigorú gim-
náziumomat, úgy gondoltam, kiszállok és belevetem magam a
nagybetűsbe. A szüleimnek csak három házasságát vallotta be,
sőt a személyi igazolványán kijavította a születési dátumát, 1912
- ről 1922 - re. Egyidős volt édesapámmal. János eredeti szakmája
szobafestő-mázoló, akár apámnak. Remekül össze tudtak veszni,
például azon, milyen szín is az okkersárga. Édesapám nehezen vi-
selte, hogy nálamnál sokkal idősebb férfit választottam, de addig
harcoltam, amíg ha megnyertem, hadd vigyem címen összeháza-
sodtunk és hat évet éltünk együtt. Sokat mesélt az előéletéről. Úgy
tudom, első felesége egy jászárokszállási, hozzá korban is passzoló
lány volt. Hiába éltek egy ideig boldogságban, békességben, Jánost
Pethes művész úr Budapestre hozatta, jött a színiiskola, az első
munkák,az első nagy sikerek. Elváltak. A fővárosban megismer-
kedett egy másik hölggyel. Babának becézték, szép, csinos terem-
tés volt, az Újságíróklubban kávéfőzőnő. Rövid idő után elváltak.
Amikor már együtt éltünk, János egyszer elvitt bemutatni neki.
1955 őszén ismerkedett meg harmadik feleségével, lánya, Görbe
Nóra édesanyjával. Három év után szétmentek. Negyedik próbál-
kozása gyorsan kudarcot vallott, nem is nagyon beszélt róla. János
bevallotta, mondogatta, hogy rengeteget hibázott a múltban,
gyakran nagyon rosszul reagált. Igazi skorpió természet volt.
Hamar eljárt a keze. Tapasztaltam, egészen biztos vagyok benne,
hogy más is. Főként szerelemféltésből. Sokat ivott, hogy mi okból,
azt senki sem kérdezte. Színész iszik. Az ő szakmájában könnyen
rá lehetett sütni a bélyeget. Amikor összekerültünk, próbált vál-
toztatni, hosszú időre megszűntek az állandó italozások. A Húsz
órának köszönhetően kaptunk egy szövetkezeti öröklakást, vet-
tünk egy Skodát. Ötven fölött megtanult vezetni. Szeretett főzni,
barkácsolni, minden eredményére halálosan büszke volt. Egymást
követték a jobbnál jobb felkérések, szerepek. Minden színpadon
töltött percnek örült. Az egészsége sajnos fokozatosan romlott, az
utolsó években egy korábbi operáció folyományaként fél tüdeje
volt. Az egyik filmforgatáson nyári jelenetet vettek fel, hideg idő-
ben. Nagyon megfázott, rettenetesen megromlott az egészsége,
életmódja sem segítette a gyógyulást, innen a tbc, nem gyermek-
korából. Főként ezek miatt sem gondolhattunk közös gyer-
mekre.Mindig tökéletesen alkalmatlan pillanatban jött össze. Ele-
inte semmink nem volt, se pénz, se lakás , se biztató lehetőségek.
Amikor a lakás már nem jelentett akadályt, János állapota miatt
egyikünk sem merte vállalni. Nem akarta, hogy még egy gyermeke
apa nélkül nőjön fel. Aztán hamarosan jött a vége. Győrbe ment
játszani, esős, nyálkás idő volt. Azt hiszem, biciklistákat kellett ki-
kerülnie, amikor az autó megcsúszott és nekicsapódott egy beton-
oszlopnak. Bordái törtek, máj- és lépzúzódás, fejsérülések. Az
egyébként is igénybe vett mája ezt már nem bírta ki. Elrákosodott,
borzalmas kínok közepette ment el 1968. szeptember 5-én.”

Forrás: Színház + Az egész világ – 2015

Elő... Utó... Örök

Vajon milyen lesz az iskolában?

Hagyományosan szeptem-ber 1-jén tartották a tanév-nyitó ünnepséget a Deák Fe-renc Gimnázium, Közgazda-sági és Informatikai Szak-gimnáziumban.Az évnyitó ünnepségenmeghívott vendégként résztvett Gergely Zoltán polgár-mester, Bobák Tiborné, a Szé-chenyi István Általános Iskolaés Alapfokú Művészeti Iskolaigazgatója, Csomor János, azOktatási Bizottság elnöke, azintézményi tanács képvisele-tében Szerző Csaba és FehérPéter Róbertné, Kiss Csabaplébános és Horváth Józsefnéiskolai védőnő. Az EszterházyKároly Egyetemmel április-ban kötött együttműködésimegállapodást a gimnázium;az intézményt képviselve azünnepségen megjelent dr. Ba-ranyi Aranka egyetemi do-cens, intézetigazgató és dr.Novák Tamás egyetemi do-cens, tanszékvezető.Majkutné Tóth Emma igaz-gató nyitotta meg a 2017/18-as tanévet. Beszédében el-mondta, hogy az idei tanévkezdete rímel a nyár nagy slá-gerével: „Despacito”, azaz las-

san kezdődik a tanév, elsejeután rögtön egy hétvége kö-vetkezik, így talán nem olyanmegterhelő az évkezdés.

Az igazgatónő bemutatottkét új munkatársat: DaninéGavallér Erika biológia-föld-rajz szakos és közgazdász ta-nárt, valamint Takács Anitatakarítónőt.Majkutné Tóth Emma a kö-vetkező gondolatokkal zártabeszédét: „Kedves Diákjaink!Ha lassan is, de bepakoltok aziskolatáskába, nem kell sietni,van rá egy egész hétvége. Ma-napság a selfie-k világát éljük,

ahol valami történik, ott selfie-t kell csinálni. Mi lenne, ha for-dítva történne, ha olyan él-ményszerű tanulással telne el

ez az év, hogy az iskolai pilla-natfelvételek filmmé állnánakössze, és csak utána lehetnekikockázni belőle a jelenete-ket, amelyek meghatározóangazdagították mindennapjai-tokat, mégsem ti vagytok a fő-szereplői, hanem a közösség,amelynek tagjai lehettek. Kívánom, hogy kezdjétek atanévet olyan bizakodással éstervekkel, mint egy rendezőtenné a készülő filmjével, és

zárjátok olyan eredménye-sen, mintha filmeteket Oscar-díjra jelölnék. A stáblistábanmi is ott leszünk.”Dr. Baranyi Aranka beszédé-ben elmondta, hogy az iskolanem azonos az épülettel, a fa-lakkal, hanem a közösség te-heti életerőssé az iskolát.Nincs jó vagy rossz tudás, hi-szen minden birtokolt infor-máció, készség valamikorhasznossá válhat. Az együtt-működési megállapodás alá-írása előtt alaposan megis-merte az intézményt, és biz-ton állíthatja, hogy az ide járótanulók jó kezekben vannak.A hagyományokat követveJászárokszállás Város Önkor-mányzata idén is tanulói lapto-pokkal segíti a gimnázium di-ákjainak tanulmányait. Ger-gely Zoltán polgármester el-mondta, hogy 6 év alatt min-tegy 35 millió Ft-ot költött errea város, és ezzel a programmalaz a céljuk, hogy elősegítsék atanulói esélyegyenlőséget. Azévnyitón Gergely Zoltán pol-gármester adta át a laptopokata 9. évfolyam diákjainak.
–  Bágyi Rita  –

Tanévnyitó ünnepség

A laptopok átadása
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A 2017. július 28-ai soron kí-vüli ülés első napirendi pontja-ként a Kisfaludy u. 30. számalatt található ingatlan megvá-sárlásáról tárgyaltak a képvise-lők. A sarokingatlan a Bölcsőde,Lehel úti óvoda és a Csokonaiutca által határolt területen fek-szik, a Bölcsőde udvara kizáró-lag ebben az irányban bővít-hető, ezért a Testület az ingatlanmegvásárlása mellett döntött. A Termálfürdő melletti ját-szótéren új játszóeszközök el-helyezéséhez szükséges pénz-ügyi fedezet biztosításáról isdöntés született. A játszóeszkö-zök elhelyezéséhez szükséges astrandon lévő, járda melletti fa-öltöző áthelyezése, a füves te-rületen lévő fa esetleges átülte-tése, a strand és a játszótér kö-zötti kerítés áthelyezése, a je-lenlegi cserjesor átültetése, azúj játékok telepítése és a szük-séges gumiburkolat kiépítése.A beruházás megvalósításánakköltsége 3.000.000,- Ft. Az Általános Iskola DiákjaiértAlapítvány támogatásáról dön-tött a Képviselő-testület júniusiülésén. A határozat módosítá-sát indokolta, hogy a lengyelor-szági testvérváros, Tarlów biz-tosította a magyar diákok test-vérvárosi kirándulásának fede-zetét, ezért a krakkói kirándulástámogatása okafogyottá vált. Baranyi Lajos kérelemmelfordult az Önkormányzathoz,hogy a tulajdonában álló Rá-

kóczi utcai lakóháza homlok-zati részének felújításához tá-mogatást kérjen, mivel szociáliskörülményei miatt a felújítástnem tudja finanszírozni. A Kép-viselő-testület döntött a támo-gatás megítéléséről, a felújítástid. Baranyi László egyéni vállal-kozó végzi el, a támogatást köz-vetlenül részére fizeti ki az Ön-kormányzat. Az Önkéntes Tűzoltó Egyesü-let az Önkormányzat támoga-tását kérte a 2017. évi ifjúságikatasztrófavédelmi táborbanrészt vevő ifjúsági tűzoltók tá-boroztatási költségeinek – így arészvételi díj, utazási, szállás,étkezési és programköltségek –biztosításához. A Képviselő-testület 200.000,- Ft támoga-tást biztosít erre a célra. A Jászberényi Szent ErzsébetKórház részére a tavalyi évbenbiztosított először takarító- ésfertőtlenítőszerekből összeállí-tott adománycsomagot az Ön-kormányzat. A betegellátás kö-rülményei, a higiénés viszonyokjavítása miatt az idei évben3.000.000,- Ft értékű adománytbiztosít a város. A 2017. évi útépítéssel érin-tett közterületek: Kazinczyutca, Vak Bottyán utca, KölcseyFerenc utca, Hajnal utca, Ligetutca, Halastó-Jókai utcák, Mu-rányi utca, Gyóni Géza utca, Víg-Szentandrási utcák. A Képvi-selő-testület az önkormányzatirendelet értelmében 40.000,-

Ft útépítési érdekeltségi hozzá-járulási kötelezettséget állapí-tott meg az érintett utcákbantalálható, a beruházásban érin-tett és abba bekapcsolható in-gatlanokra vonatkozóan.A 2017. évi útépítéssel, útfel-újítással kapcsolatban kiírtközbeszerzési eljárás lezárá-sára is sor került. A legjobb ár-érték arányt megjelenítő aján-latot a HE-DO Kft. nyújtotta be,amelynek nettó ajánlati ára:75.407.824,-Ft. A bíráló bizott-ság javaslatát figyelembe vévea Képviselő-testület nyertesajánlattevőként a HE-DO Kft-thirdette ki. A Helyi EsélyegyenlőségiProgramot 2013-ban fogadta ela Képviselő-testület, amelyet2015-ben felülvizsgáltak. AKépviselő-testület mostani ülé-sén áttekintette és felülvizsgálatnélkül, változatlan formában jó-váhagyta a HEP-et. Utolsó napirendi pontként a2017. évi költségvetésről szóló3/2017. (II.15.) önkormányzatirendelet módosításáról döntötta Testület, melynek során aMÁK által kiközölt előirányza-tokat és saját előirányzat-mó-dosításokat, az időközben elfo-gadott testületi döntéseket, aSzent Vince úti iskola tálaló-konyhájának, valamint a Böl-csőde ideiglenes áthelyezésemiatt felmerült költségeket ve-zették át a rendeleten. 
–  nir  –

Tájékoztató
soron kívüli testületi ülésről

Jászárokszállás Város Önkormányzata aVárosgondnoksággal közösen tervbe vette aSzéchenyi I. u. 1. szám alatti épületben nyil-vános toalett kialakítását. A kivitelezési mun-kálatok teljes körű elvégzése érdekébenmeghívásos pályázati formában árajánlatokbeszerzésére került sor. Az összességébenlegkedvezőbb ajánlatot adó cég az Eupali-nosz Kft. (1026 Budapest, Orló u. 11-15. C.II./10.) lett, aki az építési munkálatokat2017. szeptember elejére befejezte. A pro-jekt bekerülése költsége 7.524.419,- Ft.A régi-új helyen akadálymentesített mosdókerült kialakításra koracél szaniterek beépí-

tésével, pelenkázó elhelyezésével, új burko-latokkal. Az elhelyezett eszközök (WC csésze,mosdókagyló) öblítése, vízellátása önmű-ködő. A helyiségben vészhívó is elhelyezésrekerült, amely hangjelzéssel jelez, valamint atűzoltókat is riasztja, akik pár percen belül ahelyszínen segítséget tudnak nyújtani.A mosdó reggel 4:00 órától este 10:00óráig lesz nyitva. Mindenki számára ingye-nesen használható. A helyiség tisztántartá-sáról a Városgondnokság munkatársai gon-doskodnak.
– Jászárokszállás Város Önkormányzata

Polgármesteri Hivatal  –

Szeptember 10-én az idénharmadszor látogattunk el aszlovéniai Dobronakba azEnergia Parkba és az Orchi-dea Farmra.Az időjárás nagyon kegyesvolt hozzánk, napfényes koraőszi időben volt részünk. Elő-

ször az Orchidea Farmra ér-keztünk, ahol megcsodálhat-tuk a gyönyörű orchideákatés a Trópusi kert csodálatos

virágait. Ezután indultunk azEnergia Parkba, ahol olyangyógyító pontok vannak, me-lyek közvetlenül hatnak azegészségre. 26 pont van, ahol

meghatározott idejű tartóz-kodással lehet elérni a gyó-gyító hatást.  Ki-ki eldönt-hette, mely pontokat láto-

gatja meg, kinek milyenegészségügyi problémájavan. A parkban található aSzent Vid Kápolna és a SzentVid Forrás, melynek vizegyógyhatású. Meglátogattuka gyönyörű Bakonaki-tavat is.Finom estebéddel vártakbennünket a Lipót étterem-ben, ahol hagyományos mu-ravidéki ételeket kóstolhat-tunk meg. Késő este volt,amikor energiával feltöltődvehazaérkeztünk.Legközelebb október 8-ánmegyünk. Aki szeretne ve-lünk jönni, érdeklődjönÖrdög Ilikénél a 06-30/645-0536-os telefonszámon.
–  André Lászlóné  –

Dobronakban jártunk

Osztálytalálkozóra jöttünkössze 2017. szeptember 9-énaz 1962-ben a Deák Ferenc útiáltalános iskolában végzett ta-nulók. Akkor 35 fős osztálylétszámból már sajnos hataneltávoztak az élők sorából, atanáraink közül is már csakkettőnek tudtunk meghívótküldeni. A találkozón Bordás Ági kö-szöntötte a résztvevőket.Elsők között gyertyát gyújtot-tunk az elhunyt tanáraink ésosztálytársaink emlékére. Aköszöntés során elsőnek Ágibejelentette, hogy GyőzőGyula tanár úr egészségi álla-pota miatt nem tud résztvenni az összejövetelünkön,majd fölkérte a jelen lévőKalla Tibor tanár urat, ve-zesse le az „osztályfőnöki

órát”. Öröm töltött el mind-annyiunkat, hogy az általánosiskola befejezése után a har-madik találkozón is tizenha-tan részesei tudtunk lenniennek a szép évfordulónak.A tanár urat kérve, első-ként az öt év óta eltelt idő-szakról, az aktív sport tevé-kenységéről tájékoztatottbennünket, melyhez csakgratulálni tudtunk, amilyeneredményeket ér el tanítvá-nyaival. Erről fénykép for-májában is meggyőződhet-tünk. Majd az osztálynévso-ron végighaladva mindenkielmondta, most már a nyug-díjas időszakának legszebbélményeit. Sokaknak a gyer-mekek, unokák közelsége adsokszor erőt az esetleges be-tegségek elviseléséhez. Az

egészségi állapotuk miatt elnem jött osztálytársak aszervezőkön keresztül üdvö-zölték a megjelenteket. Közben megérkezett afinom ebéd, de ekkorra végigis haladtunk az osztálynévso-ron. Az ebéd elfogyasztásaután az iskolás emlékek, csa-ládi fényképek is előkerültek.Az együttlétünk késő délutá-nig elhúzódott. A búcsúzás előtt megbeszél-tük, ha a jó Isten is úgy akarja,kettő év múlva újra találko-zunk. Ezzel is azt bizonyítjuk,hogy az egymáshoz való ra-gaszkodásunk 55 év múltávalsem csökkent. 
–  Tóth Lászlóné

Görbe Zsuzsanna  –

55 év elszállt felettünk!

Megújult nyilvános illemhely
az Árpád téri buszváró szomszédságában

A 2017. szeptember 12-éntartott, közmeghallgatássalegybekötött soros testületiülésen a Roma NemzetiségiÖnkormányzat 2014-2016.közötti működéséről; a városhulladékgazdálkodásának le-hetőségeiről szóló tájékoztató-kat; valamint egyéb előterjesz-téseket tárgyaltak meg a kép-viselők. Az interpellációs időszakbanCsomor János képviselő aSzent Vince úti iskolaépületelőtti parkolóval kapcsolatbanarról érdeklődött, hogy a terü-let burkolására sor kerülhet-eaz ősz folyamán. Gergely Zoltán polgármesterválaszában kifejtette, hogy aterületen párhuzamos parko-lásra alkalmas és „halszálkás”parkolóhelyeket alakítanak ki,az utca forgalmi rendjét meg-változtatva egyirányúsítják aforgalmat. A tervek engedé-lyeztetés alatt vannak, ugyan-akkor lassítja a beruházást azis, hogy az iskola előtti tűz-csaptól ki kell cserélni a vízve-zetéket a Rákóczi utcai kenyér-üzemig és erről még folyik azegyeztetés a Magyar Közút Zrt-vel. Az útburkolást csak ezt kö-vetően lehet elvégezni, amelyfügg az engedélyek kiadásátólis. Csőke István alpolgármestera Gyöngyös patak medrénektisztításával és a jászágói út fel-újításának lehetőségeivel kap-csolatban interpellált. GergelyZoltán polgármester el-mondta, hogy a Gyöngyös

patak és a Szarv-ágy patak isállami tulajdonban van, a víz-ügyi szervek a kezelői. Utóbbi-nál a megépített védmű kör-nyezetét az Önkormányzat le-hetőségeihez mérten rendbentartja, azonban mindkét vízfo-lyás esetében igaz, hogy a pa-takmeder nagyon elhanyagolt.Ismételten megkeresik az ille-tékes hatóságot, hogy gondos-kodjon a patakok rendbentar-tásáról. A jászágói út első két kilomé-teres szakasza megépül, merta megyei útépítésekre benyúj-tott pályázatot pozitívan bírál-ták el. A Kossuth utcától in-dulva az Ágói út 2 km-ét is ma-gában foglalja ez a felújítás,amely több mint 200 millió fo-rintos beruházást jelent. A Ro-senberger Magyarország Kft.megközelítése megoldott lesz,de a további útszakaszt nemérinti a beruházás. Szerző Csaba képviselő aHétvezér utca vízelvezetésiproblémáira hívta fel a figyel-met, illetve lakossági panaszttovábbított a szelektív hulla-dékgyűjtő szigeteknél rend-szeresen felgyűlő, nagy meny-nyiségű hulladék miatt. Szóvátette, hogy a Coop ABC mellettiparkban hajléktalanok foglal-ják el a padokat és közmegbot-ránkozásra okot adó tevékeny-séget folytatnak. Bakainé Magyari Melindaműszaki irodavezető el-mondta, hogy a Hétvezér utcaiproblémát már megvizsgálták.A Városkert utcai keresztező-

désben okoz problémát a csa-padék, a Városgondnokság kifogja takarítani az árok érin-tett szakaszát. Amennyiben alakók csatlakoznak a járdaépí-tési projekthez, az Önkor-mányzat biztosítja a hozzászükséges alapanyagot. Na-gyobb járdaszakaszok meg-emelésével megakadályoz-ható, hogy egy-egy ingatlanelőtt megálljon a víz. Gergely Zoltán polgármesterelmondta, hogy a hulladék-szállításnál tapasztalt gondo-kért elsősorban a törvényi vál-tozásokat okolja. A szolgáltatónem szállít el minden szeme-tet, a panaszbejelentésekrenem reagál. Az Önkormányzatáltal a lakosság együttműkö-désével kialakított jó gyakorlatmegszűnt, a jelenlegi rendszernem működik. A szelektív szi-getek szinte mindig tele van-nak és nem is ürítik rendszere-sen a konténereket. A parkban tartózkodókmiatt a rendőrséggel is egyez-tetésre kerül sor, mert a közte-rületi alkoholfogyasztás sza-bálysértésnek minősül. Aztnem lehet megtiltani, hogy va-laki leüljön egy padra, de gon-dolkodnak azon a lehetőségenis, hogy csökkentik a padokszámát. Petró Géza képviselő java-solta, hogy mérjék fel azokataz utcákat, ahol az útszegélyekkátyúsak és a kavicsréteg hiá-nya miatt balesetveszélyes aközlekedés. 
Folytatás a 3. oldalon.

Soros ülést tartott a Képviselő-testület
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A polgármester jelenti
Az utóbbi pár napban 45-58mm csapadék hullott a váro-sunkat övező termőföldekre. Anapraforgó betakarítását kés-lelteti, de nagy mértékben se-gíti a talajmunkák végzését ez acsapadék. A repce 3-3,5tonna/hektáros termésével és109.000,- Ft/tonnás értékesí-tési árával tisztes nyereségetbiztosított a gazdáknak. A nap-raforgót inkább betárolni érde-mes, mert a 91.000,- Ft/tonnásár nem túl csábító. Összességé-ben minden növényről el-mondható, hogy jó átlagter-mést biztosított ebben azévben az aszály ellenére. A ku-korica betakarítása még hátra-van és ez a növény ki is lóg asorból, mert a várható termése4-4,5 tonna/hektár, amelymessze elmarad az önköltségetbiztosító 5 tonnás szinttől. Ajövő évi termést megalapozóőszi vetések is elkezdődtek, arepce nagyrészt már elvetésrekerült és az őszi árpa és őszibúza vetés-előkészítése is meg-történt. Még nem egészen si-kerágazat az állattenyésztés, deaz értékesítési árakban jelentősemelkedés tapasztalható. Gon-dot okoz, hogy a tej minőségeelmarad a feldolgozók igényé-től, és ez a nem megfelelő ta-karmányozásra vezethető visz-sza. A boltokban egyre több he-lyen osztrák tejfölt lehet kapni,amellett, hogy több millió litertejet pedig exportálunk. A fel-dolgozóknak egyenletes, jó mi-nőségű alapanyagra van szük-

ségük, nagy mennyiségben. Asertés értékesítés is javulóeredményeket mutat a 450,-Ft/kg feletti árakkal. Szeptember 11-én Jászárok-szállás adományát 3.023.264,-Ft értékben, fertőtlenítő- éstisztítószerek formájában be-szállítottuk a jászberényi SzentErzsébet Kórházba, amelyet Dr.Sinkó-Káli Róbert főigazgató úrvett át. Annak reményébenadtuk át ezeket a higiénés sze-reket, hogy csökkenni fog akórházi fertőzések száma. A Szent Vince úti iskola tála-lókonyhájának felújítása befe-jeződött. Október 2-tól bir-tokba is vehetik a gyermekek.Ezúton is köszönöm a WegerHungária Kft. vezetőinek ésdolgozóinak a soron kívülimegrendelés teljesítését, minő-ségi munkáját. KöszönömGörbe Béla víz- és gázszerelőmesternek, hogy a hétvégéketis feláldozva mindent megtettazért, hogy elkészüljön ez a be-ruházás. Köszönöm a Város-gondnokság dolgozóinak oda-adó munkáját és köszönöm azáltalános iskola vezetésének éstanárainak, valamint a gyer-mekek türelmét, hogy a csú-szást feszültségmentesen sike-rült kezelni. Az Önkormányzat minden já-szárokszállási lakhellyel ren-delkező gyermek részére isko-lakezdési támogatást biztosít.Az általános iskolában 4.000,-Ft/fő, a gimnáziumban az in-gyen tankönyvet kapók részére

4.000,- Ft/fő, a többi tanuló ré-szére pedig 6.000,- Ft/fő, a to-vábbtanulók részére 12.000,-Ft/fő a támogatás összege. Azigénylőlap egyszerű, kevés ada-tot tartalmaz és könnyen kitölt-hető. Az óvodába, általános is-kolába és gimnáziumba járógyermekek részére tanulmányikirándulás céljára 6.000,-Ft/gyermek összeget biztosí-tunk, amelynek a felhasználá-sát a pedagógusokra bízzuk ésannyi kirándulás lesz belőle,amennyit kigazdálkodnak.Bízom benne, hogy olyan élmé-nyekhez segítjük a fiatalokat,amelyek hosszú ideig elkísériktanulmányaik során őket. ADeák Ferenc Gimnázium kilen-cedikes, kezdő diákjai részére62 db laptopot adtunk át sza-bad használatra, amely immár6. éve így történik évkezdetkor.A hat év alatt a város erre acélra több mint 30 millió forin-tot biztosított. Meggyőződé-sem, hogy az oktatásra költöttminden forint többszörösenmegtérül, tehát ez a legjobb be-fektetés. Az ősz lombhullással is jár,amely ilyenkor sok emberben afák kivágásának ötletét hozzael. Kérem, hogy ültessük a fákatés ne kivágjuk. A Széchenyi útikerékpárút nyomvonalába eső21 db akácfát a beruházásmiatt ki kell vágnunk, de he-lyette dupla ennyi kőris- éshársfát fogunk ültetni ugyan-csak a Széchenyi útra. 
–  Gergely Zoltán  –

Augusztus 25-27-én előze-tesen egyeztetett megbeszé-lés alapján a meghívást elfo-gadva három napot töltöttünkel a fürdővárosban. Ezek a ta-lálkozások főleg szakmai té-mával foglalkoznak, de a tele-pülések kölcsönös bemutatá-sára is sor került.Az Ipartestület székházá-ban az elnök és a vezetőség

tagjai fogadtak bennünketnagy szeretettel, ami jó érzésvolt. Kölcsönös bemutatko-zás után részletes tájékozta-tást adtam Ipartestületünkmunkájáról, mely immárszázhét éves múlttal rendel-kezik. Tagságunk létszáma amai körülmények közöttjónak mondható, a vezető-ség mindent megtesz, hogytagjait részletesen tájékoz-tassa az új jogi és egyéb vál-tozásokról. Tűzvédelmi,munkavédelmi oktatást,NÉBIH tájékoztatást adunktagságunk részére. Örvende-tes, hogy JOGPONT irodaműködik, mely a város lakó-

inak is ingyenes szolgálta-tást biztosít Dr. Wirth Ágnesjóvoltából. Terítéken volt aszakmunkás képzés, melylétfontosságú a hiányszak-mák megoldásában. Az ilyentalálkozások lényegei köl-csönös vélemények kialakí-tása, még akkor is, ha azIpartestületek országosan isközel azonosan gondolkod-

nak. Igyekeztem városunkatis bemutatni vendéglátóink-nak, hiszen nem várható el,hogy mindenki naprakészlegyen településünkről. Amegjelentek érdeklődésselhallgatták a kisvárosunk fej-lődését, történetét. Galuska Józsefné elnökasz-szony megköszönte a tájé-koztatást. Tájékoztatott aGyulai Ipartestület küzdel-mes feladatairól. Tagságuklétszáma elfogadhatónakmondható, bár volt időszak,mikor nagyobb létszámmalműködtek. Kiváló szakembe-rekkel büszkélkedhetnek, hi-szen többen külföldön is ma-

radandót tudnak alkotni, pl.bádogos, üveges, akik a bécsicsászári palota felújítását vé-gezték, mely jó példa lehet afiatalok számára, fejezte bebeszédét az elnökasszony.A beszélgetések fehér asz-talnál folytatódtak, ahol kitű-nően elkészített vacsorávalkedveskedtek a vendéglátók.Az idő gyorsan elszaladt, vi-szontlátás reményében kö-szöntünk el egymástól. Ez-úton köszönjük a szíves ven-déglátást. Távozás után voltalkalmunk Gyula belvárosátesti pompájában megtekin-teni, csodálatos volt látni asok szökőkutat is, esti forga-tagot.Szállásunkról csak felsőfokon tudok beszélni, min-dent megtettek, hogy otthonérezzük magunkat, köszöneta tulajdonos  Balázs Zoltán-nak, s párjának Mónikának éspersze Szűcs Lajosnak, akiremek kapcsolatot ápol a szál-lásadónkkal.Fürdővárosban voltunk,így nem hagyhattuk ki az Al-másy-kastély megtekintésétés persze a strandfürdőtsem. Visszautazás lehetősé-gét kihasználva Szarvasonmegtekintettük az Arborétu-mot és egy kellemes ebéd el-fogyasztása után az estiórákban érkeztünk haza.Bízom benne, hogy az eltöl-tött három nap sokáig meg-marad emlékünkben!
–  Csikós László  –

Ipartestület
vezetőinek látogatása Gyulán

Egy szép, nyárvégi regge-len a Kertbarát Kör tagjaivallelkes csapat indult el Vácrá-tót irányába. Megérkezé-sünk után néhány perccelmár várt bennünket egykedves idegenvezető hölgy,aki bemutatta a botanikuskert fő látnivalóit és 2 óránkeresztül nemcsak bemu-tatta, hanem részletesen isbeszélt a látottakról. Majd abotanikus kert nagyméretűtérképénél álltunk meg,amely kitűnő áttekintéstnyújtott a területről. Hárommesterséges tavat és egy ví-zesést is létrehoztak, meg-csodálhattuk az épített ro-mokat, illetve a nyári sza-badtéri hangversenynekhelyt adó épületet és környé-két. Tölgyek alatt sétálvahagytuk hátunk mögött aSziklás-tó körzetét, majd Vi-gyázó Ferenc szobrát tekin-tettük meg, aki megálmodtaa botanikus kertet.Az általunk ismert növé-nyeken kívül olyan növénye-ket, fákat is láttunk, amelyekritkák, némelyikük Magyar-

országon nem honos. Így acsászártölgy, buglyos szegfű,hersi juhar, óriás korbácsli-liom, szecsuáni bálványfa,bíbor kosbor, a kb.180 éves

magyar kőris. A vérbükk fát3-an sem érték át, de azamerikai tulipánfa, a virgi-niai mocsárciprus a légző-gyökerekkel is nagyon szépélmény volt. Egy finom ebédelfogyasztása után utunkVácra vezetett.Vác látnivalóiból csak ízelí-tőt tudtunk venni: bejártuk afőteret, megcsodáltuk a sokrégi stílusú épületet, láttuk a

Diadalívet, a plébániatemp-lomot és kívül-belül meg-néztük a késő barokk stílus-ban épült monumentálisszékesegyházat. A Tragor

Ignác Múzeum meglátoga-tása közben láttuk a híresmúmiákat is. Vállalkozókedvű társaink a helyi város-néző kisvonattal megnéztéka város látnivalóit. Sok él-ménnyel gazdagodva tér-tünk haza az esti órákban,köszönve ezt fő szervezőnk-nek, Tűzkőné Zsuzsikának!
–  Nádas Illés  –

tag

Kertbarát Kör kirándulása

Soros ülést tartott a Képviselő-testület
Folytatás a 2. oldalról.A két ülés között végzettmunkáról szóló beszámolót kö-vetően a Roma NemzetiségiÖnkormányzat 2014-2016. kö-zötti működéséről Fehér Ferencelnök tájékoztatta a megjelen-teket. A következő napirendipontban Telek Pál, a Város-gondnokság vezetője adott tá-jékoztatást a város hulladék-gazdálkodásának lehetőségei-ről, az elmúlt időszak törvényiváltozásait követően kialakultproblémákról, esetleges megol-dási lehetőségekről. A hozzászólásokat és észre-vételeket követően a Képviselő-testület a helyi népszavazásrólszóló új rendelet megalkotásá-ról, a gyermekvédelmi rendelet,az Önkormányzat Szervezeti ésMűködési Szabályzatának, vala-mint a szakmai kitüntetésekadományozásáról szóló rende-letek módosításáról döntött. A Képviselő-testület az au-gusztusban átadott műfüvesfutballpálya bérleti díját világí-tás használata nélkül 3.000,-Ft/óra, világítás igénybe vételé-vel 3.500,- Ft/óra mértékbenállapította meg. A bérleti díjbólszármazó bevétel teljes mérték-ben a Jászárokszállási VárosiSportegyesületet illeti meg. AzÖnkormányzat és a JVSE asporttelep és a műfüves pályaüzemeltetésére használati szer-ződést kötött, melynek értelmé-ben az Egyesület határozatlanidőre, ingyenes használatbakapja az ingatlant. Az Önkormányzat az óvodai

csoportok és iskolai osztályokrészére, gyermekenként 6.000,-Ft összegben, az Óvoda eseté-ben intézményi szinten 1,8 mil-lió forint támogatást biztosít ta-nulmányi kirándulások költsé-geire. A Képviselő-testület dön-tött arról is, hogy a KLIK-et kér-jék fel a tanulmányi kirándulá-sokhoz biztosított keretösszegkiegészítésére olyan mérték-ben, hogy a tanulmányi kirán-dulások a szülőknek anyagi ter-het egyáltalán ne jelentsenek. Az Önkormányzat az ideiévben is csatlakozik a BursaHungarica Ösztöndíjpályázat-hoz, melynek keretében800.000,- Ft összegben bizto-sítja a csatlakozást és a hátrá-nyos helyzetű szociálisan rászo-ruló fiatalok továbbtanulásánaktámogatásához szükséges fede-zetet. A Testület döntött arról, hogya strand üzemeltetésére a Vá-rosgondnoksággal köt bérletiszerződést a 2017. évre vonat-kozóan. A DIGI Távközlési ésSzolgáltató Kft. Jászárokszállá-son bázisállomások építéséttervezi, melyhez két önkor-mányzati ingatlant is megfele-lőnek találtak.  A képviselők megtárgyalták aSzéchenyi úti kerékpárúttalkapcsolatos új közbeszerzési el-járás indításáról, a Polgármes-teri Hivatal udvarán találhatógarázsépület bontásáról szólóelőterjesztéseket is. A Csokonaiu. 15. szám alatti ingatlan egyrészének megvásárlásával az Is-kolakonyha udvarának bővíté-

sére, parkolók kialakítására ke-rülhet sor. A Szent ErzsébetKórház javára adománykéntbiztosított takarító- és fertőtle-nítőszerekről szóló határozatmódosítása, a támogatási ösz-szeg pontosítása is megtörtént.A Mozgássérültek JNSZM-iEgyesületének támogatásáról isdöntött a Testület. Az egykor azEgyesület tulajdonát képezőSzivárvány utcai üdülőtelkek el-adásából származó bevétel egyrészének megfelelő összegben,314.961,- Ft-ban támogatástnyújt az Önkormányzat. Az ösz-szeget a Jászárokszállási Cso-port kulturális programok, ki-rándulások utazási és program-költségeire használhatja fel. A Széchenyi u. 48. számelőtti ivóvízkút kialakításáhozkapcsolódóan az útpadkamegerősítési munkálatok kivi-telezőjéről és a pénzügyi fede-zetről is határozott a Testület.A 14 utcás útépítési, útfelújí-tási beruházásnál a vállalko-zási szerződés módosítása tör-tént meg.Az utolsó napirendipontban az Örsi út és a Postaköz közvilágításának javítása-ként az Örsi úton 3 db 6 m-eskandeláber, a Posta köznélpedig 2 db 5 m-es díszkande-láber elhelyezéséről döntött aTestület. A zárt ülésen egy ki-fogás elbírálásáról és egy la-kásvásárláshoz nyújtott helyitámogatás biztosításáról tár-gyaltak a képviselők. A következő soros ülésre2017. december 5-én kerül sor.
–  nir  –



Idén is megrendezésre ke-rült a Fáy Siker Tábor Bala-tonszemesen, az OTP FáyAndrás Alapítványnak kö-szönhetően, melynek isko-lánk a tavalyi év óta a min-taiskolája. A tábor július 12-től július 17-ig tartott, és aDeák Ferenc Gimnázium,Közgazdasági és Informati-kai Szakgimnázium 10 ta-nulója vett részt benne. AzOTP Hotel és Oktatási Cent-rumban kedvesen fogadtakminket, és egész hétenpazar ellátásban részesül-tünk. Érkezés után vízimen-tős oktatáson vettünk részt,melyet egy mentős tiszt tar-tott. Érdekes volt, hiszensok információt hallottunka fürdőzés veszélyeiről, il-letve az emberi felelőtlen-ségről, megismerkedtünk a„tudatos balatonozó” fogal-mával.Az első este változatos fel-adatokon keresztül megis-mertük egymást, illetve atrénereket és munkatársa-

kat. Már akkor látszott,hogy jó társaságba csöp-pentünk. A hét programjaegyáltalán nem volt unal-mas, sokat beszélgettünkazonos korú társainkkal. Azis élvezetessé tette a foglal-

kozásokat, hogy jó témáraépültek. A pénzgazdálkodáskerült középpontba. Fő kér-déssé vált, hogyan bánjunka pénzzel. Bár ebben a té-mában voltak előismerete-ink, sokat tanultunk hozzá,például a befektetési lehe-tőségekről és a tőzsdéről. Atréningek mindig délelőttzajlottak, játékos gyakorla-tok és ügyességi feladatok

követték egymást. Példáulaz egyik feladatban szájjalkellett tésztadarabokat po-hárba tenni. Minél többtészta került a pohárba,annál több pénzt kapott vir-tuális cégünk. Így minden

csapattag felelős volt a cégsorsáért. Ezen túl pedigmegismerkedhettünk a rek-lámok és a média világával,valamint a pénz evolúciójá-val is. Egy délután hajókirándu-lás is színesítette a progra-mot. Balatonfüredre men-tünk, ahol megtekintettükés megkoszorúztuk FáyAndrás emlékművét. Ez-után egy kis szabadprog-ram következett.Fontos szerepet kaptak asporttevékenységek: lehe-tett jelentkezni a reggeli fu-tásra, ami 7 órakor kezdő-dött. Ez azért volt népszerű,mert egy futásért egykupon járt, 3 kuponértpedig egy fülhallgató.Nekem is sikerült szert ten-nem egyre! Azóta is haszná-lom! Ebéd után 2 órátólszabadprogram volt. Fü-rödhettünk a Balatonbanvagy az uszodában, de lehe-tett röplabdázni, napozni is.Esténként 4 csapatban ver-senyeztünk: piros, kék,zöld, sárga malacperse-lyekbe gyűjtöttük zsetonja-inkat. Én a piros ún. „ma-laccsapatba’’ kerültem. Aharmadik nap este külön-

böző állomások vártak ránka vetélkedőben: mocsárjá-rás, toronyépítés, labirintusés cserépdobás. Ezt a napota piros csapat nyerte! A záróestére a csapatoksaját műsorral készültek.Volt tánc, ének, illetve paró-dia is, mi egy mesét írtunkaz egész hetet belefoglalva,az elejétől a végéig. Jókatnevettünk egymás előadá-sain. Végül következett avárva várt esemény, azeredményhirdetés. Az ösz-szesítésben a 2. helyen vé-geztünk. Ezután tánc és bulivette kezdetét. Mindenkitáncolt, nagyon jól éreztükmagunkat. Az este végén ki-csit fájó szívvel mentünkaludni, hiszen ez volt azutolsó esténk a táborban. Másnap reggel nehezenvettünk búcsút a trénere-inktől, a csapatok vezetőitőlés ők is tőlünk. Szinte ösz-szenőttünk ez alatt a szűkegy hét alatt. Sok új barátotszereztem ebben a tábor-ban és mindenkinek csakisajánlani tudom, hogy ve-gyen részt egy ilyen trénin-gen. 
–  Hopka Zoltán 11. A  –
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Fáy-tábor a Balatonnál

A piros malacok

Folyik a csapatmunka

Az OTP Fáy András Alapít-vány Oktatási Központjábanszeptember 14-én tartottáka tanévnyitó pedagógusklubrendezvényt.A Deák Ferenc Gimná-zium, Közgazdasági és In-formatikai Szakgimnáziumhét pedagógusa vett részt aprogramon, mely két elő-adásból állt. Az előadókarra keresték a választ,hogy mi áll a hátterébenazoknak a változásoknak,melyek az iskolák minden-napjait is érintik. A gyors

technológiai változásokokozzák ezeket? A Z generá-ciót tényleg az IT szektorrobbanása határozza megelsősorban? Volt-e bármi-kor is ekkora szakadék diá-kok és pedagógusok között?Egyáltalán létezik-e ez aszakadék? Először a kompetenciáktémájában hallgattuk megegy prezentációt, amelyet

Csufor Lilla, az OK Központvezető trénere tartott. Ki-tért arra, hogy a mai iskolá-sok 90%-a olyan munkakör-ben fog dolgozni, ami mamég nem is létezik. Olyankompetenciák birtokábakell, hogy jussanak a fiata-lok, amelyek képessé teszikőket arra, hogy a gépekkelnem helyettesíthető munka-

köröket is el tudjanak látni.A kutatások szerint ezenkompetenciák sorában a de-sign, az innováció és a veze-tőkészség a legfontosabbak.Vekerdy Tamás pszicholó-gus, egyetemi tanár volt ameghívott előadó, aki lebi-lincselő humorával és élet-közeli példákkal világítottrá a mai iskola mindennap-jainak nehézségeire. A tanu-lók túlterheltsége, a peda-gógusok előírások és tan-tervek általi agyonszabályo-zottsága, az, hogy nem a

gyerek, hanem a tananyagáll a középpontban – mindmegoldandó problémák.Mindannyian ismerjük eze-ket a jelenségeket mind ta-nárként, mind szülőként. Atanár úr rávilágított arra,hogy a háború előtti kor-szak tanítói tapasztalatiúton alkalmazták azokat amódszereket, amelyeknek ahelyességét a mai pszicho-lógiai, idegrendszeri kutatá-sok is alátámasztották. Amai iskola gyakorlata sajnos–  még vagy már – nem al-kalmazza ezt a tudást. Külö-nösen érdekes volt szá-momra az a része az elő-adásnak, amely a mesehall-gatás jelentőségéről szólt:Azoknak a gyerekeknek aszókincse, akiknek rendsze-resen mesélnek a szüleik,másfél évvel fejlettebb kor-társaikénál. Fontos, hogy negépi hangon, hanem élőbe-széddel hangozzék a törté-net. Az előadást követőenVekerdy Tamás a pedagógu-sok kérdéseire válaszolt.Bár az oktatáspolitikai vál-tozások terén ő is bizonyta-lan volt, optimista volt a te-kintetben, hogy a jövő ma-gyar iskolája – követve azeurópai trendet – sokkalgyermekközpontúbb lesz.
–  Bágyi Rita  –

A gimnázium tanárai
a Pedagógusklub

tanévnyitóján

Vekerdy Tamás

Már javában tart a bajnok-ság, túl vagyunk a hetedikfordulón és a csapatunk a 4.helyen áll. Sajnos a kupafor-dulók nagyobb fizikai terhetróttak ránk és talán egy ki-csit fáradtabban játszottunka kelleténél. Ami pozitívum,hogy Jászárokszállás kijutotta Magyar Kupa főtáblájára,és Nyilasi Tibor kezének kö-szönhetően szintén egy me-gyei első osztályban lévőcsapatot kaptunk. Nagy-ecsed az elmúlt évben a má-sodik volt Szabolcs-Szatmár-Bereg megyében. Nagy biza-kodással vártuk a mérkő-

zést, igen sok néző látogatottki a meccsre, de sajnos ezena napon az ellenfél jobbnakbizonyult és kikaptunk 5:0-ra. Számunkra így véget isért a kupasorozat.Az utánpótlás csapatok iselkezdték a bajnokságot. AzU16-os (serdülő) korosztálya 3. helyen áll egyformapontszámmal a második he-lyezett Rákóczifalvával. AzU19-es (ifi) 2. helyezett acsoportjában. A Bozsik prog-ramban minden korcsoport-tal részt veszünk.A gyermekek nagy örö-mére használatba vettük a

műfüves kispályát.Itt szeretném megragadnia lehetőséget, hogy megkér-jem az illetékeseket, az isko-lások minél több alkalom-mal jöjjenek ki a pályára éshasználják azt a tornaóra ke-retein belül. Az időpontokatcsak egyeztetni kell. Remé-lem, hogy élnek a lehetőség-gel.Az eredményjelzőnket si-keresen beüzemeltük. A né-zőtéri padokat, korlátot, jár-dát is átadtuk.Lehetőség nyílt egy újabb,MLSZ által kiírt pályázatkapcsán 2 db 150 fős mobil

lelátó kiépítésére. Ehhez30% önerőre van szükség,ami 1 200 000,- Ft-ot jelent.Ezt a lelátót a későbbiekbenle is lehet majd fedni és kom-fortosabbá tenni a nézőkszámára, vagy akár a városirendezvényeken is nagyhasznát lehet venni.Elmondhatjuk, hogy a fel-tételek szépen alakulnak éskulturált körülmények kö-zött lehet sportolni.Hajrá Árok!
–  Kaszab László  –

JVSE Labdarúgás 
Szakosztályvezető

Labdarúgás
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A dévai Szent Ferenc Ala-pítvány 10 diákja látogatottJászárokszállásra szeptem-ber 5-én. A diákok – az ot-tani színjátszókör tagjai – agimnázium diákjainak adtákelő Heltai Jenő: A néma le-vente című művét.Csikós Miklós jászkapitányhívta meg Jászárokszállásraaz erdélyi diákokat, akik aBöjte Csaba atya alapítottabentlakásos otthonbanélnek és tanulnak. Az elő-adás előtt Böjte Csabamondta el gondolatait a gim-názium diákjainak. Azt a ta-nácsot adta nekik, hogy amindennapi divatáramlato-kat elkerülve ne uralkodjonel rajtuk a csordaszellem,merjenek egyediek lenni,merjék követni és megvaló-sítani álmaikat. Mindenkittökéletesre teremtett Isten,csak meg kell találnia a sze-mélyiségéhez leginkább illőhivatást, amelyben kibonta-koztathatja képességeit. A Szent Ferenc Alapítványdiákjainak előadása szívme-lengető volt: a kosztümöket

nevelőtanáruk varrta, a fia-talok csodálatosan adták előa hosszú, költői szövegeket,és miközben komolyan vet-ték feladatukat, megőriztékjátékosságukat. Teljesítmé-nyüket még inkább értékel-tük, amikor az előadás végénbemutatkoztak, fölvillantot-

ták koránt sem egyszerűéletüket. Helyzetük zsákut-cává is válhatott volna, ha azAlapítvány nem karolja felőket.

A Deák Ferenc Gimnázium,Közgazdasági és Informati-kai Szakgimnázium 10. Aosztályos diákja, HerczegDóra így fogalmazta meggondolatait:„2017. szeptember 5-én is-kolánkba 10 erdélyi diák ér-kezett Böjte Csaba atya gyer-mekotthonából, Déváról. Adiákok, akiket vártunk, egyszínjátszócsoport tagjai vol-

tak. A mi osztályunkból vá-lasztották ki azt a 10 főt,akik az erdélyi vendégdiáko-kat iskolánkban és települé-sünkön kísérték.A látogatás napján a kísérődiákok – köztük én is – izga-tottan indultak a suliba.Amint a vendégek megér-

keztek, üdvözöltük egymást,bemutatkoztunk és beszél-getni kezdtünk. A színtársu-lat tagjai nagyon szimpatiku-sak, humorosak és barátsá-

gosak voltak. Örömmel töl-töttük velük az időt. Beszél-getés közben elmondták,hogy egy színdarab előadá-sával kedveskednek majdnekünk. Az ismerkedést kö-vetően bemutattuk iskolán-kat, körbevezettük őket, éstablókat, termeket néztünkmeg. Később megmutattuknekik a suliudvart is. Amíg afiúk a pályán fociztak egy jót,a lányok a pálya szélénél be-szélgettek. A művelődésiházban folytatódott a prog-ram. Segítettünk új erdélyiismerőseinknek a műsorhozszükséges paravánok, kellé-kek, díszletek és jelmezek ki-pakolásában. Amikor végez-tünk a pakolással, ők már ja-vában próbáltak. Egy nagyonszép és tartalmas előadástláthattunk új barátainktól.Hosszúra nyúlt búcsúzkodá-sunk során, ami 20-30 per-cig is eltartott, megbeszél-tük, hogy az interneten és afacebookon tartjuk majd akapcsolatot, a mielőbbi vi-szontlátásig, mert nagyonkedves, érdekes és értékesembereket ismertünk megszemélyükben. Örülök, hogy elvállaltamezt a feladatot, és ennek azizgalmas napnak részese le-hettem!”
–  Bágyi Rita  –

A néma levente – Déváról

A néma levente szereplői

2017. szeptember 10-én si-került másodszor a volt gya-rokparti iskola és kápolna he-lyén találkozni az iskolatár-sakkal, családtagjaikkal és ameghívott vendégekkel. Azünnepség szentmisével kez-dődött, melyet Kiss Csabaplébános celebrált. Ezt köve-tően Mozsár Lászlóné, Já-szágó polgármestere köszön-tötte a megjelenteket. Különköszöntötte Kiss Csaba plébá-nost, a megjelent Dobos Ger-gely jászágói, Csikós Miklósjászárokszállási jászkapitá-nyokat és párjaikat, MacsiSándor igazgatót, Szabó Gyu-láné Görbe Saroltát és kedveslányát, valamint Kovács BélaÁBK elnököt. Ünnepi beszé-dében meghatottan szólt aközel 90 éves Bobák Miklós-ról, aki idős kora ellenéreGyöngyösről eljött. Egy per-ces néma főhajtással emlé-keztünk az elmúlt egy évbenelhunytakról. Ezután a koszo-rúzás következett, majd befe-jezésül polgármester asszonyszeretettel meghívott min-denkit baráti beszélgetésre éssok finom sütemény és üdítőfogyasztására. A rendezők ne-vében szeretném megkö-szönni Görbe Ildikónak, Ko-

vács Zoltánné Lajos Kriszti-nának és énekkarának a sze-replést. Külön köszönjük a já-szágói Polgármesteri Hivataldolgozóinak a munkáját, va-lamint a sok finom süteménykészítőinek fáradtságát.

Reméljük jövőre is ha-sonló jó hangulatú megem-lékezésre és vidám beszél-getésre jövünk össze.
–  A szervezők nevében,

Tóth László  – 

Ünnepség és megemlékezés
a volt gyarokparti iskolánál



6 Jászvidék  •   2017. szeptember 29.
Folytatás az 1. oldalról.Tanulónak, nevelőnek egya-ránt érdemes így tenni, végig-gondolni és értékelni a nyáriélményeket, tapasztalatokat,hogy aztán a tanév során min-dig a legmegfelelőbbet tudjákelővenni, használni. Nem sza-bad elfelejtenünk az elmúlttanév tanulságait. Mindezeketfigyelembe véve kell megter-veznünk napjainkat és mun-kához látni. Egy olyan tervetkell készíteni, amelyhez az is-kola valamennyi szereplőjé-nek hozzá kell tennie valamit,a megvalósításból pedig résztkell vállalnia. A sikeres mun-kához szükséges a szülők bi-zalma, támogató segítsége, aközösség összefogása, a kollé-gák és munkatársak becsüle-tes és felelősségteljes munka-végzése, a fenntartó részérőlpedig a nyugodt működés fel-tételeinek megteremtése –mondta Bobák Tiborné.Az intézményvezető kö-szöntőjében megkülönbözte-tett szeretettel köszöntötte azelső osztályosokat, akik a mainaptól hivatalosan is iskolánktanulói lettek. Elmondta,hogy egy új világ nyitja megelőttük a kapuit, amely ugyankevésbé lesz játékos és felhőt-len, de a világ újabb – eddignem ismert – szépségeit tárjafel nekik, melyben segítikőket Zaják Ildikó, André Fe-rencné, Kaszabné PalóczErika tanító nénik.Külön köszöntötte a mostnyolcadikos tanulókat. El-mondta, hogy ők nagyon a szí-

véhez nőttek, még elevenen élbenne az a kép, amikor elsős-ként ígéretek, vágyak hangzot-tak el verseikben. Villámgyor-san elröpült a hét év és mostők lettek a rangidősek az isko-lában. Kérte, hogy legyenekméltók e rangra, és folyamato-san bizonyítsák, hogy nyolca-dikosnak lenni jó, rangidősneklenni pedig érdemes.

Ezt követően Bobák Ti-borné elmondta, hogy az ideinyáron is számos programvárta tanulóinkat. Volt kalan-dos nyári tábor, tánc- és, tűz-oltótábor, jártak tanulóinkAngliában, Lengyelország-ban, zenei táborokban vettekrészt, Budapesten a FővárosiNagycirkuszban voltak, sze-repeltek a városi rendezvé-nyeken. Megköszönte a peda-gógusok lelkiismeretes mun-káját, akik sokat fáradoztakazon, hogy tanulóink élmé-nyekben gazdag programokrészesei lehessenek. Ugyan-

csak köszönetét fejezte ki azintézményvezető asszony Já-szárokszállás Város Önkor-mányzatának és Gergely Zol-tán polgármesternek a prog-ramokhoz nyújtott anyagi tá-mogatásért. 

Bobák Tiborné ezután el-mondta, hogy a szeptemberiévkezdés több személyi válto-zást hozott. Az intézményve-zető-helyettesi feladatok ellá-tását ettől a tanévtől kezdveBankáné Mező Katalin ésSzabó Erika végzi. Osztályfő-nöki munkájukat a 4.c osztály-ban Dókáné Pádár Judit, a 6. cosztályban Kaszabné ÓcsaiKlára veszi át. Ezt követőenBobák Tiborné ismertette azúj nevelőket. Zaják Ildikó az1.a osztályfőnöke, SzabónéÖrdög Mária az 5.d osztályfő-nöke lett, Nyeste Máté György

informatikát tanít, Fodor Ka-talin gyógypedagóguskéntvégzi munkáját. Napközis teendőket fog el-látni az alsó tagozaton BallagóAnett, Hidi Anita, Vizi Enikő,Sandl Brigitta, a felső tagoza-ton Fehér Éva. A pedagógusokmunkáját Ördögné CsécseiMagdolna pedagógiai asszisz-tens segíti.Bobák Tiborné elmondta,hogy iskolánk 580 tanulóval,25 osztályban kezdi a tanévet.Sajnos nem mindenkinek voltfelhőtlen a nyár. 21 tanuló pót-

vizsgára készült egy vagy többtantárgyból. Közülük 17-en si-keresen vették augusztusbanaz akadályokat. Ezt követően Bobák Ti-borné elmondta, hogy a nyá-ron a legszükségesebb kar-bantartásokat elvégezték. A

Pethes úti iskola tantermeifestéssel megújulva várják azodaérkező negyedikeseket. ASzent Vince úton a megrongá-lódott előtető is felújításra ke-rült, folyamatban van a folyo-sói ablak cseréje is. A felújítása Jászberényi Tankerület fi-nanszírozásával történt.Külön köszönetet mondunkFarkas Gábor vállalkozónakfestékfelajánlásáért, melynekköszönhetően megújult a ki-alakított tárgyaló, amit egyönkéntes apuka így széppétudott varázsolni.Tanévnyitó beszédének avégén az idei tanévre a gyere-kekben sok örömet, a szülők-ben igaz segítőtársakat, velük

együtt elért sikereket és na-gyon jó egészséget kívánt.Bobák Tiborné Róth Mártaköltőnő versével nyitotta mega 2017/2018-as tanévet,kérte, hogy a költőnő szavaivezessenek feladatunk meg-valósítása során:

„Kezedbe teszem a könyvet,
hogy vezessen a sűrű ködben.

Kezedbe teszem az átlátszó
kristályt, hogy lásd a szépet,

keresd a tisztát!
Kezedbe teszem a gyertya-

lángot, világíts annak, 
aki bántott!

Kezedbe teszem 
a szőtt takarót, takard be 

az árván fázót!
Kezedbe teszem a fénylő 

kulcsot, hogy meleg legyen
és várjon az otthon.

Indulj hát, s hívd magaddal
a gyerekeket, hogy kezükbe te-

hesd a szeretetet!”Minden évnyitónk különszínfoltja az óvodások mű-sora. Az óvó nénik által válasz-tott verseiket szavalták,melybe beleszőtték vágyaikat,érzéseiket, az iskolával kap-csolatos aggályaikat, felme-rülő kérdéseiket, fontos dolga-ikat, a rájuk váró örömöket. Jóvolt látni rajtuk a büszkeséget:lám, én mától első osztályosvagyok. Tudták, érezték, hogyez a nap soha vissza nem tér,az első évnyitó, ahol mindenkiőket köszönti, mindenki nekikkíván sikert a számok, betűkbirodalmában.
„Hátamon a hátitáska,
Indulok az iskolába…
Én bizony nem tétovázok,
Tanulásnak nekivágok.
A bátyámról példát veszek,
Tanulásban első leszek!”

/Varga Ferencné/

–  Szabó Erika  –

Fontos dolog lesz számomra az iskola

Iskolás leszek én...

CSENGŐSZÓ

Jászárokszállás Város Ön-kormányzata a Magyar Lab-darúgó Szövetség labda-rúgó pályaépítési progra-mot támogató pályázatántámogatást nyert egy, a Szé-chenyi u. 99. szám (hrsz.:4533) alatti Sportpálya te-rületén kisméretű műfüvespálya (20x40 m) építésére.A pálya a sporttelep DK-izöldterületi részén kerültelhelyezésre a füves labda-rúgó pálya, a füves edzőpá-lya, a tároló épület és az asz-faltos pálya által lehatároltterületen. A műfüves pálya22 x 42 m befoglaló méretű,körben hálótartó oszlopok-kal, lámpatartó oszlopokkal,palánkkal, a pálya körültérkő burkolattal. A pályavíztelenítése dréncső háló-zattal történik. A kivitelezőa MLSZ által kiválasztottStrabag Kft. volt.A projekt pénzügyi oldaláttekintve a teljes bekerülésiköltség: bruttó 33.465.043.-Ft, amiből Önkormányzatunk12.802.748.- Ft önerőt bizto-sított, a fennmaradó összegeta pályázati forrás fedezte.

Jászárokszállás Város Ön-kormányzatának Képviselő-testülete 2017. szeptember12-i döntésében a műfüvespályát határozatlan időre,sportcélokra térítésmentesena Jászárokszállási VárosiSportegyesület használatábaadta.A futballpályát az MLSZ ésaz Önkormányzat együtthasználják és hasznosítják. Afutballpálya által elfoglalt te-rület az MLSZ ingyenes, rész-leges használatába került abirtokba adástól számított 15év időtartamra. Az Önkor-mányzat kötelezettséget vál-lalt arra, hogy a pályát az is-kolai és diák-, főiskolai-, egye-temi sportesemények, sza-badidős események, más kö-zösségi célú események lebo-nyolítása céljából naponta apálya üzemidejének legalább20%-ában és évente legalább10 napban ingyenesen hasz-nálja. A műfüves pálya bérletidíját az Önkormányzat hatá-rozta meg, Az ebből származóbevétel a JVSE-t illeti meg,melynek fejében átvállalta azÖnkormányzattól az MLSZ-

szel kötött együttműködésimegállapodásban foglalt, azÖnkormányzatot terhelő pá-lyafenntartási, -kezelési, -kar-bantartási feladatokat és költ-ségeket, kivéve az évi 1 alka-lommal szükséges nagykar-bantartás költségeit.
A műfüves futballpálya bér-

leti díjai:
a) világítás igénybe vétele

nélkül: 3.000,-Ft / óra,
b) világítás igénybe vétele

esetén: 3.500,-Ft / óra.(Pályabérléssel kapcsolato-san érdeklődni Kis Jenőnél(30/9553-489) és Papp Ta-másnál (70/778-2506) lehet.
Jászárokszállás Város

Önkormányzata
jó sportolást kíván!

Műfüves pálya
épült Jászárokszálláson
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Sok szeretettel meghívjuk 
Önt és kedves családját

2017. október 1-jén 
15 órakor

a Jászágói Négyszállási Iskola 
helyén  felállított emlékkőnél

szentmisével egybekötött 
megemlékezésünkre.

A szentmisét  Szántó József
címzetes apát- plébános celebrálja.

Rossz idő esetén a szentmise 
a jászágói  Jézus Szíve 

templomban 
kerül megtartásra!

Információ: 
Művelődési Ház és Könyvtár

Tel: 57/526-020
Email: jaszagomuvhaz@gmail.com

Jászágó Községi 
Önkormányzat

A jászárokszállási lakóhellyel vagy bejelentett tar-tózkodási hellyel rendelkező általános iskolás, kö-zépiskolás vagy felsőfokú oktatási intézmény nap-pali tagozatán tanulmányokat folytató diákok ré-szére a polgármester évente egy alkalommal iskola-kezdési támogatást állapít meg. 
Az iskolakezdési támogatás mértéke: 
ÁLTALÁNOS ISKOLÁNÁL: 4.000,-Ft/fő, 

KÖZÉPISKOLÁNÁL:
– a nemzeti köznevelésről szóló törvény és a nemzeti

köznevelés tankönyvellátásáról szóló törvény értelmé-
ben ingyenes tankönyvellátásban nem részesülő gyer-
mekek esetén 8.000,-Ft / fő, 
– a nemzeti köznevelésről szóló törvény és a nemzeti
köznevelés tankönyvellátásáról szóló törvény értelmé-

ben ingyenes tankönyvellátásban részesülő gyer-
mekek esetén 6.000,-Ft / fő, 

FŐISKOLÁNÁL ÉS EGYETEMNÉL 12.000,-Ft / fő. Az iskolakezdési támogatás kifizetése a kérelmezőáltal megjelölt bankszámlaszámra történő átutalás-sal történik. Az iskolakezdési támogatás iránti kérel-meket tárgyév szeptember 01. és október 31. napjaközötti időszakban lehet benyújtani a Jászárokszál-lási Polgármesteri Hivatal Hatósági Irodáján. A bea-dási határidő elmulasztása jogvesztő. A támogatásiránti kérelemhez a tanulói jogviszony igazolásaszükséges!
–  Jászárokszállás Város 

Önkormányzata  –

ISKOLAKEZDÉSI  TÁMOGATÁS
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Szeptember a tanévkez-dés és iskolánk névadójá-nak ünnepe. Iskolánk élet-ében sokéves hagyományaz iskola névadójához kap-csolódó ünnepi megemlé-kezés. Rá emlékeztünk ko-szorúzási ünnepségünkkelaz iskolánk falán elhelye-zett domborművénél, melyméltó lett a nagy magyaremlékeihez. Korának kü-lönleges és kivételes em-bere volt ő, tetteivel, em-berségével, a ránk hagyottalkotásaival, hazája irántiszeretetével. Bejárta Euró-pát, szárnyalt, repült amegvalósítandó feladatokközött, mint ahogy BabitsMihály versében megfogal-mazta. Költőnk verse kife-jezi milyen széleskörű,tenni akaró ember volt ő.Széchenyi István korában ahazaszeretet a legnagyobbgondolatok egyike volt,amely a reformkor súlyosgondjai miatt ott égett min-den magyar szívében. Ha-zánkat szeretni sokfélekép-pen lehetett, volt, aki szó-val, de akadt olyan is, akitetteivel tűnt ki. Mi előde-inktől tanulhatunk, költők-től, íróktól, a hazáért tevé-kenykedő igaz magyarok-tól. Büszkék lehetünk ha-zánk gyönyörű értékeire,magyar anyanyelvünkre,

azokra a hősökre, akik egyigaz ügyért, hazánk fejlődé-séért, fennmaradásáért amúltban életüket áldozták.A hazaszeretet, a magyar-ság, a hazáért való tenniakarás egy ember nevéhezfűződik és ez nem más,mint Széchenyi István.A mai nap nemcsak mi ün-nepeltük névadónk szüle-tésnapját, hanem más intéz-mények is, amelyek ugyan-olyan méltósággal viselikezt a nevet, mint mi. Ő ne-

künk példakép, de bízunkbenne, hogy köztünk isélnek olyan emberek, akikSzéchenyi nyomdokaibalépnek, szebbé, jobbá pró-bálják tenni hazánkat. Tisz-telettel adózunk ezért grófSzéchenyi István előtt. 
Szállj ki, lelkem, 

keresd meg hazámat!
Oly hazáról 

álmodtam én hajdan,
mely nem ismer se kardot,

se vámot
s mint maga a lélek, 

oszthatatlan.
Álmodj, lelkem, 

álmodjad hazámat,
mely nem szorul fegyverre,

se vértre,
mert nem holt rög,

hanem élő lélek.
Galamb álom! 

s rókák rágtak érte:
odu-féltő kapzsi 

szenvedélyek.
Az én álmom 

sohse legyen róka!
Az én tanyám' 

magassága védje!
Lelkem madár, 
tág egek lakója,

noha mindig visszajár
fészkébe…–  Babits Mihály versét a 7.osztályos diákoktól hallot-tuk.

Ez évben iskolánk gyer-mekszervezete a hagyo-mányt folytatva gróf Szé-chenyi István születésnapjaalkalmából „Kiművelt em-berfők sokaságában rejlik anemzet igazi ereje” címmelünnepi beszédíró pályáza-tot hirdetett 7 - 8. osztályostanulók részére.A formai és tartalmi köve-telményeket legjobban ki-alakító tanulók a tantárgyidicséret mellett ez évben aJászárokszállási Széchenyi

István Általános Iskola Di-ákjaiért Alapítvány támoga-tásából jutalomban része-sültek.Széchenyi István szellemi-ségével azonosuló, a mai korgyermekének követendőpéldát adó pályázatok közüla nyertes ünnepi beszédetKovács Anna 8. c osztályostanuló készítette, melyhezgratulálunk, és az olvasók-kal szeretnénk megosztani anyertes pályázatot, mely is-kolánk koszorúzási ünnep-ségén hangzott el.Most mi jövünk!
Tisztelt 

ünneplő közönség,
kedves diáktársaim!

Ma emlékezünk iskolánk
névadójára, aki 226 éve szü-
letett. 

Ennek ellenére gróf Széche-
nyi István még mindig köz-
tünk van és próbálja ösztö-
nözni a magyart, hogy te-
gyen, hogy alkosson!

Széchenyi így fogalmazott
a Por és sár című művében:

„Az emberi nemnek hiva-
tása nem rontás, pusztítás,
megsemmisítés, hanem hogy
munkáljon, alkosson, te-
remtsen.”

Mára már sajnos kevesen
vannak azok a nagy emberek,
kik önzetlenül, hatalmas dol-
gokat visznek véghez, akik
életüket áldozzák hazánk jó-
létéért. Persze voltak és lesz-
nek is, akik változásokat
akarnak és tesznek is érte;
megszabadítanak minket a
rabláncoktól, a társadalom, a
beilleszkedés láncaitól, me-
lyek miatt oly messzinek tűn-
het a szabadság, az édes, me-
lengető napfény és a szabad,
befolyásolhatatlan gondolko-
dás. Szerencsére Magyaror-
szág már teljes, szabad, fej-
lett és igaz állam, hála az
olyan hazafiaknak, mint Pe-
tőfi, Kossuth és nem utolsó-
sorban Széchenyi.

A gróf 1791-ben született
Bécsben egy nemesi család

sarjaként. Már apja is pró-
bálta új dolgokkal gazdagí-
tani a társadalmat, megala-
pította a Magyar Nemzeti
Múzeumot, meg akarta tar-
tani a hagyományokat, me-
lyek időről időre vándorol-

tak kószán a történelmi
korok között. Talán ilyenkor
mondhatnánk azt: nem esett
messze az alma a fájától. 

Azonban most emeljük ki
„a legnagyobb magyart”.
Mit tett értünk? Miket tett
az akkor élő emberekért?
Miért említik a történelem-
könyvek, és szüleink miért
mesélnek róla? Újított. Vál-
tozásokat hozott. Fejlesz-
tette a gazdaságot, áttörte
az akkori szabályokat,
szembeszállt a régi rend-
szerrel, és arra a szintre
emelte az országot, mind
kulturálisan, mind a ma-
gyar társadalom rétegződé-
sével, mint Anglia, Német-
ország, Ausztria; azt akarta
hinni, Magyarország lesz,
nem pedig volt. Széchenyi
programjában végig az or-
szág modernizációját cé-

lozta. 1825-ben 1 évi jöve-
delmét ajánlotta fel a Tudo-
mányos Akadémia létreho-
zására. Nemzeti Kaszinót
alapított. A lótenyésztés és
lóversenyzés beindításán is
dolgozott. Nevéhez fűződik

a Tisza és a Vaskapu szabá-
lyozása. A gőzhajózás bein-
dítása, a Lánchíd felépítése,
városrendezési tervek. Kí-
vánatosnak tartotta a job-
bágyság megszüntetését is,
követelte a törvény előtti
jogegyenlőséget, a közte-
herviselést, a mezőgazda-
ság fejlesztését, a közleke-
dési feltételek javítását, a
tudomány és a műveltségi
szint emelését.

Széchenyi az egész nép bol-
dogulását kereste.

Ifjúkorában a társadalom
részévé vált, mégis örökké
különbözött az átlagembe-
rektől: szívében halvány szik-
raként kezdett élni az egysé-
ges magyar nemzetért való
vágy, vére dobogása buzdí-
totta, hogy harcoljon mind
szellemileg, mind fizikailag is
szülőhazájáért. Gondolta

volna gyermekként, hogy
miket fog tenni? Halálakor
eszébe jutott, hogy a jövő em-
lékezni fog rá? Az ösztönei
arra késztették, higgyen
abban, amit eltervezett. És
mi, a ma élő emberek, hogyan
értékeljük ezt? Fontos, hogy
építsünk! Ne romboljunk! Ne
hagyjuk, hogy az általa te-
remtett hazánk visszasüly-
lyedjen oda, ahonnan indult.
Fontos, hogy ne féljünk! Néha
úgy érezzük, hogy a kétség-
beesés sziklaszirtjének pere-
méről lenézve a végtelen
mélységbe, nem látunk sem-
mit. Talán ha megfordul-
nánk, akkor a fény, ami a
szikla túloldalán van, elérne
minket; talán ha felé nyújtjuk
a kezünket, akkor ujjainknak
a félelemtől való bizsergése
alábbhagyna és lágyan simí-
taná végig a gyenge ragyo-
gás, mi a reménységet szim-
bolizálja.

Magyar polgárként azt ja-
vaslom minden magyarnak,
hogy közösen tegyünk nem-
zetünk, anyanyelvünk fenn-
maradásáért és hagyomá-
nyaink megőrzéséért, diák-
ként pedig társaimnak,
hogy ne hagyjuk veszni a
magyar értékeket, ne hagy-
juk el szülőhazánkat, sőt,
áldozzunk érte, mert most
mi jövünk! – hangzott Ko-
vács Anna mindenkihez
szóló intelme.E tanévtől hagyománytszeretnénk teremteni,hogy iskolánk névadójá-nak ünnepségekor az elsőosztályos tanulók egy szé-chenyis kitűzőt vehetnekát. Az ünnepségen BobákTiborné intézményvezetőés Kis-Simonné Goda Évaszmk vezető adta át az elsőosztályos tanító néniknekés az osztály képviselői-nek. Ezt a jelvényt iskolairendezvényeken, verse-nyeken büszkén viseljétek,mely jelképezi az iskolánk-hoz tartozást, legyetek rábüszkék, hogy széchenyisdiákok lettetek- adta taná-csul Kissné Eszes Szilva, aDiákönkormányzat elnöke.

Röpülj lelkem, 
keresd meg hazámat!

Enyhe dombsor, 
lankatag magyar föld!

S az a róna túl, 
már a nagy-alföld

Szemhatártól, 
ahol a nap támad.

Röpülj lelkem, 
röpüld át hazámat!

Szemhatártól-szemhatárig, 
s újra

Merre emléked, 
a halk selyempók

vonja szálát, 
szállj a rónán túlra.

/Babits Mihály/

–  Szabó Erika  –

Szállj ki, lelkem, keresd meg hazámat…
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Az Árokszállásiak BarátiKöre az augusztus 30-aivezetőségi megbeszélésénaz őszi és téli rendezvé-nyekkel foglalkozott. 
Az alábbiakról
határoztunk:• Szeptember 10-én résztveszünk a Gyarokparti Márianapi búcsú emlékére tartottszentmisén és baráti találko-zón. Ezen a rendezvényen azÁBK vezetése és a tagjai szépszámmal vettek részt.• Szeptember 30-án,szombaton délután 3 órakor(jó idő esetén) a Jász Ház ud-varára találkozóra és barátitársalgásra várjuk tagjainkatés mindazokat, akik szívesentalálkoznának egymással.• Október 14-én (szomba-ton) Gömörszőlősre, az egy-kori történelmi Gömör vár-megye nevét egyedül őrző,országhatáron belüli telepü-lésünkre tervezünk kirándu-lást. A határon inneni kisGömör legkisebb faluja lakó-inak csekély lélekszáma elle-nére szép természeti kör-nyezete, gazdag építészeti és

kulturális öröksége révénországszerte, sőt azon túl isismertté vált. Innen átláto-gatunk a határon túli Gö-mörbe is, Szlovákiába, ahol avadregényes Szádelői völgy-ben, a Szár-patak sziklacso-dákkal teli szurdokvölgyé-ben teszünk egy sétát.• November 11-én (szom-baton) délelőtt 10 órakorközgyűlést tartunk. Ezen avezetőség beszámol az ÁBKéves munkájáról, tájékoz-tatja a tagságot a további fel-adatokról, tervekről. A köz-gyűlés feladata lesz az új pol-gári törvénykönyv és bün-tető törvénykönyv által meg-követelt alapszabályi változ-tatások megbeszélése és el-fogadása. A közgyűlés előtt 9órakor szentmisére, utánapedig koszorúzásra hívunkmindenkit.• November 30-án (csütör-tökön) a templomban PethesAndrás egykori jászkapitányemléktáblájának az avatá-sára kerül sor, utána pedig aPetőfi Művelődési Házban dr.Farkas Kristóf Vince tart rólaelőadást.• Novemberben a téliesték keretében a Dérynévegyeskar vendégszereplé-sére kerül sor.

• Szokásos adventi teadél-utánunkat december 13-án(szerdán) délután 16 órakortartjuk a Művelődési Házban.• Úgy határoztunk, hogyaz árokszállásiak kirajzásá-ból létesült településekkel(Jászágó, Jászszentandrás,Kerekegyháza és Újireg) ameglévő kapcsolatainkattovábbra is tartjuk, továbberősítjük, azokkal pedig,akikkel ez nem volt rend-szeres,  folyamatossá tesz-szük és megszilárdítjuk.Rendezvényeinkre meghív-juk, vendégül látjuk őket, il-letve kirándulásokat szer-vezünk a településeikre, ün-nepeiken részt veszünk.Az Árokszállásiak BarátiKörében ezentúl is megtisz-teltetésnek tartjuk a célkitű-zéseinkkel egyetértő, váro-sunkért tenni szándékozókérdeklődését, támogatását,tagjaink sorába való jelent-kezését. A beszámoló köz-gyűlésünkre mindenkit sze-retettel várunk. Az ÁBKb a n k s z á m l a s z á m a :11745121 – 20017321. Aszámlánkra érkező mindenanyagi támogatást köszönet-tel fogadunk. 
–  Kovács J. Béla,
az ÁBK elnöke  –

Óvoda krónika   
SZENT MIhÁLy hAVA - SZEPTEMBErIsmét ránk köszöntött Szep-tember. Nem lassan, megfon-toltan, ráérősen érkezett,ahogy reméltük, hanem gyors,határozott léptekkel termettkörünkben. Nyilvánvaló, nemközvetlenül vele van bajunk,hanem a tény „kemény”: anyár könnyedsége visszavon-hatatlanul véget ért, és he-lyébe lép a kötelességekkel telilétezés…Mielőtt azonban a nehézsé-gek súlyát béklyóként a nya-kunkba vennénk - s elindul-nánk az önsajnálat mezsgyé-jén - nézzük csak, az előttünkálló időszak mi minden szépet

és jót tartogat! Együtt a teljescsapat!!! Igen, így ősz elején aza szép remény csillogtat, fel-nőttek és gyerekek maximálislétszámmal népesítik majd akövetkező hónapokban azóvodai falakat. A lurkók népesserege, hogy magát biztonság-ban és önfeledten érezze, fel-készült óvodapedagógusok,lelkes dajkák kellenek. Na ésegy leleményes óvodatitkár, kiha kell, zsonglőrként intézi azügyek sokaságát.Az elmúlt nevelési év sok-sok problémát okozott a sze-mélyi feltételek megteremté-sében, számtalan lyukat tol-doztunk - foldoztunk egészévben. Az üröm azonban sor-jában, sok-sok munka áránörömmé változott az idő mú-lásával. Minden álláshely be-töltése egy –egy napsugár-ként hatott életünkre. Mind-járt január kezdetén két újdajka nénit köszönthettünk aDobó úti ovi munkatársi kö-rében. Jakus Lászlóné Editketöbbünknek kedves emlék-

ként élt a tudatában, ugyanisvalamikor hajdanán képesí-tés nélküli óvónéniként szol-gált a Déryné úti óvodában.Most, hosszú idő után, nagyörömünkre, megint közénksodorta az élet. Jó humora,közvetlen személye, kiváló al-kalmazkodó képessége üdí-tőként hatott mindenkire.Vele egy időben érkezett Fü-leki Béláné Marika, aki eddigóvodában még csak úgy járt,mint édesanya, nagymama.Halk szavával, szorgalmával,lelkiismeretességével azon-ban hamar beleszokott az újállapotba, s már csak azt saj-

nálja, miért is nem lett előbbdajka. Márciusban a Lehel útioviba megérkezett Viski-Fü-leki Krisztina. Örültünk neki,mint a sivatagban lévő tik-kadt ember, aki rátalál egypalack hűvös vízre. Óvónőigyakorlottságával, szép fiata-los bájával jó hatást gyakoroltfelnőttre, gyerekre. Azutánhosszú ideig nem érkezettújabb óvónéni. Akik ide ve-tődtek, azok mentek is szintepostafordultával. Az űr kitöl-tésében Szabóné Bobák Zsu-zsanna segített ki bennünket.Örök hála neki!Így köszöntött ránk a nyár,és vele együtt megérkezett afiatalság. Birkás-Répássy Do-minika júliusban kezdett azoviban. A két hónap nálunktöltött gyakorlati idő, kislá-nyos termete, kedvessége se-gítségére volt a beilleszkedés-ben. Egy-kettőre ő lett a gye-rekek kedvence. A három új,júniusban kapott státuszhe-lyet ugyancsak három zsengeteremtéssel töltöttük be az új

nevelési év kezdetére. A fiata-lok, mint az újonnan érkezőóvodások, túl vannak az első„sokkhatáson”. Nem könnyűegy hatalmas gépezet új ele-meként felvenni a versenyt, sszinte észrevétlen beépülni,harmóniában működni azegésszel. Kezdetben MagdaVivien érezte magát leginkábbotthonosan. Nem csoda, ná-lunk volt a főiskolai gyakor-lata. Nyugodt, letisztult sze-mélyisége jó hatással van agyerekekre. Mudris Ágnes isdolgozik szorgalmasan, a böl-csődés gyermekek körébenszerzett tapasztalatait a kis-

csoportban nagyszerűen ka-matoztatja. Higgadt, nyugodttermészete gyógyír a beszok-tatósak megsebzett lelkének.Gulyás Anita sem tétlenkedik,már a kezdet kezdetén beleadanyait-apait. Megmutatja,hasznos tagja a csapatnak.Szüreti mulatságra készülve,házigazdaként kellett orosz-lánrészt vállalnia a gyermekekfelkészítésében. Nagy Adriennközöttük a kakukktojás, mertkétgyermekes anyaként isfunkcionál. Nem könnyű mostaz élete, hisz elsős és kiscso-portos gyermekéért is vérzika szíve. Ám az anyák hatalmasteherbírásával igazolja, itt ahelye a mi ovinkban. Itt a helye mindenkinek, aharmincnégy felnőttnek ésközel háromszázhúsz gyer-meknek. Kacagástól hangos,élményekkel teli, meseszépúj nevelési évet kívánok va-lamennyiünknek!
–  Ferenczné Laska Erika  –

óvodavezető 
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Tájékoztatás ügyfélfogadási rend
változásárólÉrtesítjük a Tisztelt Lakosságot, hogy aPolgármesteri Hivatal 2017. október 04-én

(szerdán) és 2017. október 06-án 
(pénteken) áramszünet miatt ZÁrVA TArT.

–  Dr. Gábris Emese jegyző  –
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1980-1989. Árokszál-lási Futófesztivál, 1998-2009. FUT-ÁROK, 2017.Fut-Árok ismét! Háromhölgy – Ács Adrienn, Ba-logh Katalin és Pető Judit- megálmodta, hogy Já-szárokszálláson ismét le-gyen futóverseny, olyan,ami anno Petró Géza ve-zetésével sikeresen meg-rendezésre került sok-sok éven keresztül.A közösségi média, azonline nevezési felület, aplakátok, amik eljutottaka különböző környékbelicégekhez, a chip-es idő-mérés mind megtette ahatását! Gyönyörű idő-ben, a nyár utolsó melegsugaraiban 267 sportem-ber vállalta be a 3300méter lefutását, és nemmehetünk el szó nélkül azovis futás 39 kis lelkes fu-tója mellett sem.S hogy miért lett most aFut-Árok újratöltve? A szervezők részéről azapropó belső indíttatás,hiányérzet. Egy állandó

esemény volt, amelyre le-hetett számítani és ké-szülni minden évben. Azelőző évi eredményekhezképest lehetett újabb cé-

lokat kitűzni a következőévre. Viszonyítási alapotteremtett a személyes fej-lődés mérésére a sajátkorcsoporton belül. A célaz volt, hogy visszahoz-zák ezt az eseményt aváros életébe, színesebbé

téve azt, és a mostani gye-rekeknek is megmutas-sák, amit ők is (mi is!) át-élhettek (átélhettünk)annak idején.

A sok pozitív visszajel-zés, a családias hangulat,a nosztalgia, a kellemeslégkör mind-mind hozzá-járult ahhoz, hogy ez azesemény ismét beírjamagát Jászárokszállástörténelmébe!

Ezt csak együttes erővellehetett megvalósítani!S hogy kinek jár köszö-net mindezért? Jászárok-szállás Város Önkormány-zatának, a legkisebb tá-mogatóknak és a nagyobbszponzoroknak, amiért arendezvény mögé álltak.Az útvonal biztosításábanés a szervezésben résztvett a Polgárőrség 7 tagja,a Tűzoltóság 10 fővel, aFutárok SC tájfutói 10taggal, a Gimnázium 8 ta-nulóval és 1 fő önkéntes.Jövőre, veletek, ugyan-itt!!!S még mindig futás: ajászberényi ZagyvamentiMaraton eredményei,amiből szerintem min-denki erőt meríthet: Ma-raton kategória (18-34):Ács Adrienn 1. helyFélmaraton párban ka-tegória (80-99): FITTDUÓ Éliásné Antal Ildikó-Ballagó Bernadett 2. hely
–  konabela  –

Elsődlegesen az ősz bekö-szöntével szeretném fel-hívni a lakosság figyelmétaz aktuális, újra jelentkezőveszélyekre. A szabadtér-ben végzett kerti hulladé-kok égetését minden tele-pülésen önkormányzatirendeletek szabályozzák,kérem, ennek figyelembevételével végezzék az ége-téseket. A hidegebb idő be-köszöntével a fűtőberende-zések újra használatba ke-rülnek, a beüzemelés előttgyőződjenek meg használ-hatóságukról, szükség ese-

tén kérjék szakemberek se-gítségét, és ugyanez vonat-kozik az égéstermék-elve-zetőkre, kéményekre is. Aközlekedésben pedig érde-mes a megváltozott út- éslátási viszonyokra odafi-gyelni, ismét beköszönte-nek a ködös reggelek. A be-takarítást és talajműveléstvégző munkagépek nagymérete, lassú mozgása,esetleges sárfelhordásaszintén nagy veszélyeketrejt és sajnos minden évbenmunkát is ad nekünk. Bár aszemélygépjárművek, kiste-

herautók egyre gyorsabbak,biztonságosabbak, mégismindig vesztesként kerül-nek ki a több tonnás mun-kagépekkel vívott küzde-lemből.Az elmúlt hónap is bővel-kedett eseményekben, tűze-setek, gyakorlatok és ren-dezvénybiztosítás mellettfolytatjuk ifjúsági tűzoltóképzésünket is. Tarnaörsönegy melléképület tüzét oltot-tuk, Jászárokszálláson egylakatlan ingatlanban kelet-kezett tűz a Szent István te-lepen, Jászágón egy erdősáv

mellett égett vágástéri hulla-dék és száraz fű, itt JászágóÖTE is beavatkozott kétfővel, valamint Jászárokszál-láson egy nagyméretű letörtfaág veszélyeztette a közle-kedést, illetve az elektromosvezetékeket, de a hónap kie-melkedő eseménye volt Tar-naörsön 78 égő körbála, amivillámcsapás következtébengyulladt meg, az esethezÁrokszállás/1-esen kívül aCsapatszállítónk ésHeves/1-es fecskendő is vo-nult. Az égő körbálák egybirkaólat, egy másik bála ka-

zalt és munkagépeket is ve-szélyeztettek. Sugárvédelemmellett a munkagépek eltá-volítása megtörtént a tűzközvetlen közeléből, majd ahevesi egység bevonult, mígnekünk a munkálatok 11órán át tartottak, amelybenaz önkénteseink bevonásá-val 12 tűzoltónk vett részt. AFut-árok futóverseny útvo-nalának a biztosítását 10fővel segítettük, ahol önkén-teseink a Polgárőrséggel kö-zösen végezték a területzá-rást. A havi beszámolónkmellé igyekszünk beszúrniegy-egy nagyobb esemé-nyünk beszámolóját is, ezértmost a nyári napközis tábo-runkra került a sor.Július 10-14-ig a Szent Ist-ván Közösségi Ház adott ott-hon az első Tűzoltó Napkö-zis Tábornak, amelyet a jö-vőben is szeretnénk meg-szervezni és beépíteni ifjú-ságnevelési programunkba.A tábor hivatalos meghirde-tése utáni néhány napban beis telt az általunk megálmo-dott 25 fős létszámkeret. Azérdeklődés várakozáson fe-lüli volt, amelyet ezúton isköszönünk! A tábor szerve-zését, vezetését Ács Adrienntanárnő végezte, aki már 11éve erősíti önkéntes tűzoltó-ságunk tagságát, munkájátmindennap 4-5 fő segítette,hogy minél nagyobb figyel-met fordíthassunk a gyere-kekre, ennek köszönhetőenkomolyabb sérülés nélkül

teljesítettük az 5 napot. Aprogramok között szerepel-tek egy kis szakmai ismere-ten kívül sorversenyek, ke-rékpártúra, strandlátogatás,kirándulás kisvasúttal aMátrába, sok mozgás és kö-zösségépítő programok;minden, ami a gyerekek fi-gyelmét leköti és elősegíti ahasznos időtöltést. Örömvolt a táborban is résztvevőifjúsági tűzoltóinkra nézni,akik az elmúlt több mint egyévben igazi közösséggé for-málódtak. A gyerekekkel töl-tött napjaink megerősítettekbennünket abban, hogyhasznos és előremutató azifjúságneveléssel foglal-kozni, és mint a város egyiklegöregebb civil szervezete,talán kötelességünk is. KissCsaba esperes és a KatolikusKaritász segítségének kö-szönhetően a Közösségi Házideális helyszíne volt a tábo-runknak, mivel a laktanyánknem alkalmas ekkora gyer-meksereg befogadására. Ésitt is szeretném megragadniaz alkalmat, hogy megkö-szönjem a segítők munkáját,akik az 5 nap alatt lankadat-lan figyelemmel követték agyerekek minden pillanatát:Ács Adrienn táborvezető,Soós Gergő ifjúsági vezető,Kaszab Tímea, ifj. BódiCsaba, Bódi Martin önkéntestűzoltók.
–  Mezei Tibor  –

parancsnok

Szerkeszti:
a szerkesztőbizottság

Kiadja: 
Városi Könyvtár, 
Jászárokszállás 

Főszerkesztő:
André Béla

Felelős kiadó:
Szűcs Krisztina

Telefon/fax: 57/531-040
E-mail: jaszvidek@gmail.com

ISSN 1219-6525

Szedés, tördelés:
Nedal Network Kft.

Nyomdai munkák:
PR-Innovation Kft.

Készült: 1 350 példányban

12 Jászvidék •   2017. szeptember 29.
Tűzoltóságunk hírei

Futárok 2017 újratöltve

A szervezők

Ács Adrienn 1. hely Zagyvamenti Maraton


